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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2019-0240170)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0240176)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 15. august 2019.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 15. august 2019.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

 

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 15.
august 2019.

2. Lokaludvalget godkendte, at en tillægsdagsorden med følgende punkter blev behandlet i det
aktuelle lokaludvalgsmøde:

1. Hotel i Købmagergade
2. Kommunens arkitekturpolitik

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde med ovennævnte
tilføjelse.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
12. Borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner, fritidsinstitutioner og på skoler
i Indre By
13. Status på lokaludvalgets pulje, september 2019
14. Henvendelser til lokaludvalget, september 2019

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 15. august 2019 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 15. august 2019 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

3.  Cykelredegørelse 2019 (2019-0239528)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Teknik- og Miljøforvaltningens Cykelredegørelse 2019.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens Cykelredegørelse 2019.

Problemstilling

Byudviklingsgruppen under lokaludvalget har bedt om en drøftelse i lokaludvalget af Teknik- og
Miljøforvaltningens Cykelredegørelse 2019. Byudviklingsgruppen har formuleret følgende spørgsmål
til drøftelsen:

1. Cykelredegørelsen rummer en nyttig oversigt over, hvad vejarealet anvendes til: Biler råder
over 54 % af vejarealet til kørebaner og 12 % til bilparkering i gadeniveau. Cykler råder over 7
% af vejarealet og 1 % til cykelparkering. Kan man introducere en målsætning, som ændrer på
denne skæve arealanvendelse? 

2. En oversigt over aktuelle cykelinitiativer i Indre By tillige med mulighed for implementering via
kommende budgetaftaler.

3. Problematikken om sikkerhed på cykelstierne. Der er blevet indført en forsøgsordning med
etårig tilladelse for free floating, dvs. adgang for en række af nye transportmidler på
cykelstierne. Hvilke erfaringer har Teknik- og Miljøforvaltningen indhentet omkring sikkerhed på
cykelstierne i perioden efter at forsøgsordningen trådte i kraft? 

4. En redegørelse for hvorfor forbedrede muligheder for cykling automatisk medfører en reduktion
af bilkørsel og derfor tilgodeser målsætningen om højst 1/3 bilture. Indtil videre ser vi en vækst i
bilejerskab og p-pladsudbygning.

Løsning

I lokaludvalgets møde vil en embedsmand fra Teknik- og Miljøforvaltningen orientere om
Cykelredegørelse 2019, besvare spørgsmål og deltage i lokaludvalgets drøftelse.

Der afsættes 30 minutter til dette punkt på dagsordenen.
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Cykelredegørelse 2019

Uddrag fra indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget om Cykelredegørelse 2019, som Teknik- og
Miljøudvalget tog til efterretning den 27. maj 2019:

Cykelredegørelsen forelægges Teknik- og Miljøudvalget en gang årligt og giver et samlet overblik
over Københavns Kommunes cykelindsatser. Endvidere giver den status på den generelle udvikling
på cykelområdet set i forhold til de politisk vedtagne mål i bl.a. Københavns Cykelstrategi 2011-2025,
KBH2025 Klimaplanen og Fællesskab København om at øge gang-, cykel- og kollektiv trafik og
mindske biltrafik. Endelig beskriver redegørelsen de initiativer, som forvaltningen vurderer bør
igangsættes i 2020 for at fastholde udviklingen og nå de politisk vedtagne mål.

Cykelredegørelse 2019 viser, at der fra 2017 til 2018 har været en positiv udvikling i forhold til
målene om at øge gang-, cykel- og kollektiv trafik og mindske biltrafik. Cykelandelen for ture til
arbejde og uddannelse i København er fx steget fra 43 % i 2017 til 49 % i 2018, ligesom antallet af
km kørt på cykel på en hverdag er steget fra 1,40 mio. km til 1,44 mio. km. For alle ture er cyklens
andel 28 %, hvilket er uændret siden 2017, mens bilens andel er steget med 1 procentpoint fra 31 %
til 32 %.

Trods statistisk usikkerhed ved tallene bekræfter tendensen over en periode på 10 år, at
cykelandelen både for alle ture samt ture til arbejde og uddannelse er stigende, mens bilandelen er
svagt faldende. Samtidig er københavnernes tilfredshed med cykelbyen steget i samme periode, så
97 % nu er overordnet tilfredse, 84 % er tilfredse med mængden af cykelstier og 73 % er tilfredse
med cykelstiernes tilstand, ligesom 77 % føler sig trygge på cykel i 2018.

Der køres dog stadig meget mere i bil hver dag i København end på cykel. Især i de ydre bydele og
på tværs af kommunegrænsen dominerer biltrafikken med ca. syv gange så mange biler som cykler,
og siden 2011 er udledningen af CO2 fra biltrafikken kun reduceret marginalt.

For at nå trafikmålsætningerne i KBH2025 Klimaplanen og Fællesskab Københavns mål om en by
med liv, ansvar og kant, samt Københavns Cykelstrategi 2011-2025, skal cyklens andel af ture til
arbejde og uddannelse øges med 1 procentpoint, og bilens andel af alle ture reduceres med 7
procentpoint. Dette svarer til en samlet reduktion af biltrafikken på 22 %, hvilket indbefatter 323 mio.
færre km kørt i bil, hvilket i 2018 svarede til en årlig udledning på 71.500 ton CO2. Den generelle
vækst i trafikken og et stigende indbyggertal i Københavns Kommune gør udfordringen med at nå
målene og fastholde den høje cykelandel til en vedvarende opgave.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning

Lokaludvalget drøftede Teknik- og Miljøforvaltningens Cykelredegørelse 2019.

Bilag
1. Cykelredegørelse 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Høringssvar om forsøg med natteværter i Indre By (2019-0239578)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen om forsøget med
natteværter.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Kultur- og Fritidsforvaltningen om forsøget
med natteværter, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Kultur- og Fritidsforvaltningen har bedt lokaludvalget om en udtalelse om forsøget med natteværter
til forvaltningens evaluering af forsøget.

Sammen med Roskilde Festival har forvaltningen udviklet et koncept for et tryghedskorps i Indre By
– ’Natteværter’ – som har til formål at nedbringe gener fra nattelivet. Forsøget med to natteværter har
været afprøvet i Indre By på fredage og lørdage i tidsrummet 22.00 - 06.00 fra den 15. marts til den
8. juni 2019.

En del af problemstillingerne fra nattelivet håndteres af aktører som politi, beværtninger og Center for
Renhold. Men en stor del af gener fra nattelivet falder imellem de forskellige aktørers
ansvarsområder. Det er gener som spontane gadefester, larmende adfærd, støj fra trafik og affald.
Natteværtens opgave har derfor været at være til stede i de hårdest belastede områder i Indre By og
adressere og håndtere disse problemer via en direkte dialog med de berørte og relevante aktører.
Konceptet bygger på erfaringer fra andre europæiske storbyer som London, Stockholm og
Amsterdam, der viser, at et aktivt og synligt værtskab på gadeplan samt en koordinerende funktion
blandt nattelivets professionelle aktører kan motivere til en mere ansvarsfuld adfærd blandt
nattelivets deltagere.

I mødet den 15. august 2019 tog lokaludvalget en mundtlig orientering fra Kultur- og
Fritidsforvaltningen om resultaterne af forsøget med natteværter til efterretning.

Lokaludvalget drøftede forsøget med natteværter. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Dørvagterne kan gøre noget i forhold til det, der foregår udenfor. Det er deres kunder.
• Der er behov for WC'er i nattelivsgaderne, som ser pæne ud og ikke støjer. Det bør beregnes

hvor mange, der skal være.
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• Natteværterne er symptombehandling. Kommunen signalerer, at Indre By er et stort værtshus,
hvor alt er tilladt.

• Turisterne synes ikke om forholdene i nattelivsgaderne.
• Der er alt for få natteværter. Der skal flere ressourcer til.
• Det handler om en kultur, som skal ændres; om en lovgivning, som skal ændres og om at

politiet får ressourcer til at håndtere problemerne i nattelivet.
• Med natteværterne, som kommunen betaler, kan politiet spare ressourcer.
• Natteværterne bør også dække Snarens Kvarter. Der bliver behov for dem, når

anlægsprojekterne i Nybrogade og Gl. Strand er færdige. Natteværterne bør også komme i
Magstræde.

• Natteværterne kan have en opdragende og forebyggende effekt.
• Cafeer har ikke noget imod, at folk udefra benytter deres toiletter, også selv om de ikke er

kunder.
• Folk, der tisser på gaden, står til en bøde. Det bør der oplyses om.
• Hvad er natteværternes succeskriterier?
• Barer mv. bør arbejder for et godt naboskab.
• Det er påfaldende, at natteværterne ikke er ude om torsdagen, hvor der også er gang i

nattelivet.
• Man bør lave en kampagne for bedre opførsel i nattelivsgaderne de steder, hvor gæsterne i

nattelivet ankommer til Indre By, nemlig på Vesterport, Nørreport og Hovedbanegården.
• Såfremt man kan placere WC'er i nattelivsgaderne, som ser pæne ud og ikke støjer eller

forårsager yderligere fest i gaden, hvad er da behovet? Det bør beregnes hvor mange, der i så
fald skal være.

• Ressourcerne til at håndtere nattelivet skal matche antallet af gæster i nattelivet. Ved man, hvor
mange gæster der er pr. aften/nat?

Løsning

Lokaludvalgsmedlem Sally Mountfield har skrevet et udkast til høringssvar, som formanden foreslår,
at lokaludvalget godkender:

"I forbindelse med den afsluttende evaluering af forsøget med natteværter i Indre By har Kultur- og
Fritidsforvaltningen bedt Indre By Lokaludvalg om at besvare en række spørgsmål:

Opfattelsen af nattelivet

Kan I beskrive jeres generelle opfattelse af nattelivet i Indre By?

Svar:
Nattelivet i Indre By er præget af, at man over en længere periode har placeret mange af barerne i et
lille område, hvor der også ofte er arrangementer, events osv.. Derfor har gæsterne i nattelivet det
indtryk, at man i nattelivsområde ikke behøver at vise hensyn. Mange har desuden den (forkerte)
opfattelse,

• at der ikke bor nogen i nattelivsområdet, fordi hvem vil bo der.
• at de, der bor i nattelivsområdet, kendte forholdene, da de flyttede ind, og er derfor ikke

berettiget til at klage.
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Udviklingen i antal barer mv. er sket samtidig med, at politiet har fået færre ressourcer til at gå ind og
reagere, når er fest i gaden og f.eks. ordensbekendtgørelsen overtrædes.

Tilsvarende er ressourcerne til kommunens kontrol ikke fulgt med antallet af bevillinger, som den selv
samme kommune har givet. Det har alt andet lige bevirket, at flere barer mv. slipper af sted med at
bryde regler. Vi oplever generelt, at restauratører og restaurationers personale samt  gæster i
nattelivet i højere grad end før prøver grænser af. Denne ændrede adfærd, kommunens
byrumspolitik og forbuddet mod at ryge inde på offentlige steder har medført, at festen i stadig 
højere grad finder sted på gaden.

Fremkomsten af mobile højtalere  og musikcykler har bidraget til den øget brug af gader og pladser til
fester og alt for ofte ved de større pladser holder disse musikcykler fest. Vi har oplevet folk gå
gennem Indre By hele natten med en lille højtaler i rygsækken, som spiller høj musik.

 

I nogle gader er meget få butikker tilbage, fordi der er så mange barer i området. Der mangler
simpelthen liv om dagen. De butikker, der er, skal ofte starte dagen med at rydde op og gøre rent
efter nattelivsgæsterne; fx bræk og urin. Flere butikslokaler i nattelivsområdet har stået tomme
længe. De kan ikke kan lejes ud til bar eller lignende pga. bevillingsstoppet i Middelalderbyen, og de
kan heller ikke lejes ud til butik, fordi nattelivet har overtaget området. 

Eksempelvis er den nuværende erhvervssammensætning i Vestergade helt ude af balance. Gaden
er afsat til natteliv og ligger død hen om dagen, selv om den ligger tæt ved Rådhuspladsen. En mere
balanceret sammensætning, hvor der også er butikker, som har åbent om dagen, må være at
foretrække.

Det er i denne sammenhæng ikke nok, at man har en natklub, som er cafe om dagen. Dette har
været foreslået i Amsterdam i områder med tilsvarende problemer. En cafe vil skabe mere liv en end
tom facade, men da der allerede er mange cafeer med udeservering i området, er det ikke en vej, vi
skal ind på. Der skal også være en balance imellem antallet af cafeer og butikker.

 

Hvad mener I, er de tre største kilder til gener fra nattelivet i Indre By?

Svar:

1. Afspærrede fortov, der gør fortovet til en del af barerne mv., og tvinger alle andre end de, der
skal på bar, ud på gaden. Her kan der ske farlige situationer. Desuden vænner det folk til at
opholde sig på gaden. Det gør arealet, hvor man kan holde fest, større.

2. Det, at man må tage sine drikkevarer udenfor baren og derfor problemfrit kan fortsætte festen
udenfor baren.

3. At man tillader opførsel, som man ellers normalt aldrig ville tillade. Man burde stille højere krav
til både dem der fester og barerne, som gør festen mulig. Helt generelt kan man sige, at støjen
følger antallet af tilladelser. Folk sidder sjældent uden for en lukket bar og opfører sig
generende. Men det gør de udenfor en åben bar, hvis de får lov og ingen siger noget til dem.

Side 10



 

Natteværterne

Kan I beskrive jeres generelle opfattelse af forsøget med Natteværter?

Svar:
Det er en god ide med natteværter, men de er for få og mangler myndighed. Det er positivt med en
kommunal tilstedeværelse på gaden, som kan registrere, hvad der sker; en "srervice, som hidtil har
manglet.

Det er også godt, at der bliver tilført ressourcer til området, for festen i gaden kan ikke længere
håndteres af nogen parter. Støjvagterne håndterer kun støj, der overskrider rammerne i bevillingerne,
og politiet lader ikke til at have overskud til at håndtere nattelivsområder som Vestergade, hvor der
hver weekend opstår farlige situationer pga. det store antal personer, som holder fest i gaden og får
lov til at opføre sig uhensigtsmæssigt.

Men forsøget med natteværter og den læring om nattelivet, som forsøget kaster af sig, skal følges op
med andre initiativer fra politiet og restauratørerne. Der skal tages initiativer, som kan skabe en
holdningsændring blandt nattelivsgæsterne, så de forstår, at man skal viser mere hensyn, når man er
på gaden.

 

Har I eksempler på, om natteværternes tilstedeværelse i gadebilledet har haft en påvirkning af
gæsternes adfærd i en enten positiv eller negativ retning?

Svar:
Generelt set nej. Der har ganske enkelt været for mange personer i gaden og for få natteværter til, at
man som beboer reelt kan se en forskel.

Der har været enkeltsituationer, hvor et medlem af lokaludvalget oplevede at have hørt nogle spørge
til hvem, de med blå jakker er. Da de fik at vide, at det er natteværter og at de er der for at dæmpe
festen i gaden, ændrede de adfærd.

 

Natteværternes primære værktøj er deres tilstedeværelse og deres dialog med nattelivets gæster.
Hvad taler hhv. for og imod denne tilgang?

Svar:
Der er over mange år skabt kutyme for, at det er i orden at gå amok, når man er ude at feste i Indre
Bys nattelivsområde, og at man ikke behøver at vise hensyn. Dette sammenholdt med, at man
har skabt en stor koncentration af barer mv., der med deres markedsføring fremmer uacceptabel
adfærd fra nattelivsgæsternes side, gør, at man må overveje, om dialog er nok.

Det er godt, hvis man med natteværterne kan få en større forståelse for de problemer, nattelivet
giver, og at natteværterne får erfaring med, hvad man kan gøre ved problemerne. Det er positivt,
at kommunen er på gaden for at informere nattelivets gæster om, at nattelivsområdet også er
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beboelsesområde. Dette virker måske ikke nu og her, men kan over tid skabe en forståelse for, at
man skal vise mere hensyn, når man er i gaden.

Dette kræver naturligvis at andre i kommunen bruger de oplysninger, som natteværtsforsøget
frembringer, til at ændre på rammerne for nattelivet og stille større krav til nattelivets aktører.

 

Hvordan ville I ændre natteværternes rolle og/eller funktion, hvis målet er at nedbringe gener fra
nattelivet?

Svar:
Det, der vil afgøre om natteværterne kan medvirke til at nedbringe generne fra nattelivet, er
hvis natteværterne og tiltaget som sådan bakkes op af politi, af støjvagterne og af
politikerne. Natteværterne kan samarbejde med andre instanser og rapportere tilbage til politikerne
om forholdene i nattelivet og om hvad, der skal ændres, så forholdene bliver tålelige for beboerne og
butiksindehaverne. I sidste ende bør natteværternes virke føre til, at der kommer reelle ændringer i
hvilke krav, man stiller til barerne mv og til de, der fester.

Natteværternes rolle er at skabe en kulturændring. Med den nuværende funktion kan de skabe en
kortvarig kulturændring på stedet, men med den viden, de får, og i samarbejde med andre aktører i
nattelivet, kan de måske medvirke til at skabe en vedvarende kulturændring og derved gøre den
forskel, man efterlyser.

 

Hvad bør Lokaludvalgets rolle i forhold til Natteværterne være, hvis ordningen gøres varig?

Svar:
Lokaludvalgets rolle er at være bindeled imellem borgerne i bydelen og kommunen. Lokaludvalget
kan både bruges til at påpege, hvor er skal sættes ind og oplyse borgerne om tiltaget.

 

Yderligere tiltag

Hvad er jeres tre bedste bud på, hvordan generne fra nattelivet bedst muligt nedbringes?

Svar:
At man kigger på, hvordan området blev styret for 10-15 år siden og hvilke krav, man stillede
dengang. Det, der foregår i dag, kunne dengang føre til, at restauratørerne fik frataget deres bevilling.
Københavns Kommune må genindføre nogle af de krav, man stillede den gang.

Der skal ses på problemet med affald og urinering i gaden. Affalds- og urinmængden i
nattelivsgaderne skal nedbringes, uden at man plastrer gaderne til med skraldespande, toiletter og
urinaler. Man skal i det hele taget undlade at signalere, at nattelivsgaderne er gader, man kan holde
fest i. Et af tiltagene kunne være at se på, om barerne mv. har for få toiletter. Man kunne også
undersøge hvilke barer mv., gæsterne har for vane at pisse udenfor.
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Man skal sætte ind over for det forhold, at mange medbringer egen alkohol og musik og derfor kan
holde deres fest i gaden.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Kultur- og
Fritidsforvaltningen.

Beslutning
Til mødet foreslå et forslag til svar til Kultur- og Fritidsforvaltningen, udarbejdet af Lotte Juul Nielsen.
Se det i bilaget.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at 7. afsnit i høringssvaret
formuleres: "Den nuværende erhvervssammensætning i nattelivsgaderne er således helt ude af
balance. Gaderne er afsat til natteliv og flere af dem ligger død hen om dagen. Det gælder også
Vestergade, selv om den ligger tæt ved Rådhuspladsen. En mere balanceret sammensætning, hvor
der også er butikker, som har åbent om dagen, må være at foretrække."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at høringssvaret afsluttes med en
bemærkning om, at natteværterne bør evalueres igen inden for overskuelig tid.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jan Frederik Hansen om, at følgende udgår af
næstsidste afsnit i høringssvaret: "...uden at man plastrer gaderne til med skraldespande, toiletter og
urinaler."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget bemyndiger ham til
at formulere næstsidste afsnit i høringssvaret, så det fremgår, at kommunen skal være med til at løse
dilemmaet mellem på den ene side behovet for skraldespande, toiletter og urinaler i nattelivsgaderne
og på den anden side ønsket om, at man skal undlade at signalere, at disse gader er gader, man kan
holde fest i.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om at bemyndige ham til at indarbejde
forslag til svar til Kultur- og Fritidsforvaltningen, udarbejdet af Lotte Juul Nielsen, i lokaludvalgets
høringssvar.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Kultur- og Fritidsforvaltningen om forsøget med
natteværter, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Brev fra Kultur- og Fritidsforvaltningen om evaluering af forsøg med natteværter
2. Nyt bilag: Lotte Juhl Nielsens forslag til høringssvar vedr. natteværterne
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Strategi for Middelalderbyen og de omkringliggende kvarterer (2019-0238833)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte behovet for en ny strategi for Middelalderbyen og de
omkringliggende kvarterer og beslutte, om det skal bede Teknik- og Miljøforvaltningen sætte et
strategiarbejde i gang.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter behovet for en ny strategi for Middelalderbyen og de
omkringliggende kvarterer. Drøftelsen tager udgangspunkt i "Middelalderbyen i hjertet af
København - strategi for udvikling af Middelalder byens byrum", som Teknik- og
Miljøudvalget vedtog den 17. juni 2009. 

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal bede Teknik- og Miljøforvaltningen sætte et
strategiarbejde for Middelalderbyen og omkringliggende kvarterer i gang.
    
I givet fald: 

3. at Indre By Lokaludvalg beslutter, hvad det mener, skal inddrages i strategiarbejdet.

Problemstilling

I det politiske beslutningsgrundlag for anlægsprojektet for Nybrogade blev der henvist til
"Middelalderbyen i hjertet af København - strategi for udvikling af Middelalder byens byrum".
Strategien er fra 2009. Formanden vurderer, at den er forældet.

I øjeblikket arbejder Teknik- og Miljøforvaltningen på en strategi for mindre biltrafik i
Middelalderbyen.

Løsning

Formanden mener, at brugen af byrummet har ændret sig væsentligt siden 2009, både i
Middelalderbyen og i de omkringliggende kvarterer, og at udviklingen af området ikke kan
baseres på "Middelalderbyen i hjertet af København - strategi for udvikling af
Middelalder byens byrum". Strategien bør derfor enten opdateres eller aflyses.

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter behovet for en ny strategi for udvikling af
Middelalderbyen og de omkringliggende kvarterer, og beslutter, om det skal bede Teknik- og
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Miljøforvaltningen sætte et strategiarbejde for udvikling af byrummene i Middelalderbyen og
omkringliggende kvarterer i gang.

I givet fald skal lokaludvalget også beslutte, hvad det mener, skal inddrages i strategiarbejdet,
fx

• forholdene for fodgængere, cyklister, bilister og andre trafikanttyper
• turismen
• nattelivets brug af byrummet
• events i byrummet
• udeserveringer
• udbuddet af butikker
• anvendelsen af vandarealerne
• anvendelsen af parker og grønne områder
• sammenhæng mellem bolig og byrum
• sammenhæng mellem butikker og byrum
• arkitekturen i byrummet
• byrummenes kvalitet.

Lokaludvalget kan bemyndige formanden til at udarbejde en oversigt til Teknik- og
Miljøforvaltningen over, hvad lokaludvalget mener, skal inddrages i strategiarbejdet, baseret
på lokaludvalgets tidligere beslutninger og tilkendegivelser.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Teknik- og Miljøforvaltningen holder et borgermøde den 1. oktober 2019 om strategien for
mindre biltrafik i Middelalderbyen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede behovet for en ny strategi for Middelalderbyen og de
omkringliggende kvarterer. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Strategien fra 2009 bruges ikke.
• En ny strategi skal indeholde konkrete mål.
• En ny strategi skal indeholde værktøjer svarende til de værktøjer, lokalplaner har.
• En ny strategi skal holde styr på, at nedlagte parkeringspladser ikke anvendes

til udeserveringer.
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2. Lokaludvalget besluttede, at formanden skal bede Teknik- og Miljøforvaltningen sende en
status på forvaltningens projekt om mindre biltrafik i Middelalderbyen til projektets
følgegruppe. Formanden er lokaludvalgets repræsentant i følgegruppen. 

3. Lokaludvalget besluttede at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om at sætte et
strategiarbejde for Middelalderbyen og omkringliggende kvarterer i gang. Lokaludvalget
ønsker, at strategien indeholder konkrete mål og at den får karakter af en bevarende
lokalplan.    
       

Bilag
1. Teknik- og Miljøudvalgets beslutning 17. juni 2009 om strategi for Middelalderbyen
2. Strategi for udvikling af Middelalderbyens byrum, vedtaget 17. juni 2009
3. Opsamling fra høringsperioden om ”Forslag til strategi for udvikling af Middelalderbyens byrum” -
bilag til indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget 17. juni 2009
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Drøftelse af Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019
(2019-0239615)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan
2019..Endvidere skal lokaludvalget træffe beslutninger om lokaludvalgets debatvognsarrangement
den 2. oktober 2019 om forslaget til kommuneplan.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter hvilke temaer og tilkendegivelser, lokaludvalgets høringssvar
om Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019 skal indeholde.

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter hvilke målgrupper, debatvognsarrangementet den 2. oktober
2019 skal fokusere på.

Problemstilling

Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019 er i offentlig høring på Bliv
Hørt-portalen indtil den 22. oktober 2019. Lokaludvalget skal beslutte sit høringssvar i mødet den 10.
oktober 2019.

Lokaludvalget har vedtaget at holde et debatvognsarrangement den 2. oktober 2019 om Verdensby
med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019.

 

Den 4. september 2019 var lokaludvalget vært for et borgermøde om forslaget til kommuneplan, hvor
ca. 20 borgere deltog. Nogle noter fra debatten:

• Der mangler en målsætning for støj i kommuneplanen.
• Trafiksaneringsplanen for Middelalderbyen kan gennemføres uden etablering af en

havnetunnel.
• Der mangler et mål-år for målsætningen om 1/3 biltrafik, 1/3 offentlig transport og 1/3

cykeltransport. Målsætningen kan i øvrigt opgøres på flere måder.
• Kommunens kommentarer i Hvidbogen til lokaludvalgets høringsvar i den interne høring

skuffer. Hvad kan lokaludvalget gør anderledes for at blive hørt?
• Hvilke forudsætninger ligger til grund for kommuneplanforslagets bemærkninger om

erhvervsudvilingen? Tages der højde for udviklingen på IT-området?
• Serviceerhvervsbegrebet er for bredt.
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• Håndværkererhvervene og de traditionelle erhverv bør opprioriteres i planlægningen.
Serviceerhverv fylder for meget.

• Hvad er lyden af København? Kommuneplanforslaget bør forholde sig til støjkilderne i byen og
fx se på hastighedsgrænser og udelivet. Støj påvirker livskvalitet.

• Omegnen misbruger byen, fx i nattelivet.
• Der skal ryddes op i virkningerne af "Gang i Byen-programmet fra 2006.
• Kommuneplanen kan ikke regulere alt, men kan godt beskrive i hvilken retning byen ønskes

udviklet, fx på nattelivsområdet.
• Turisterne kommer for at møde de lokale i borgernes by. Tivoliseringen af byen og det stigende

antal af souvenirbutikker skal begrænses.
• Tidligere havde man en turistsporvogn, som var organiseret af kommune. Det må kunne

genskabes, så det hele ikke er hop-on-hop-off busser.
• Hop-on-hop-off bussernes tilladelse til at køre i Indre By udløber i 2021.
• Beskatning på turisme i Indre By, som man har i mange andre europæiske byer.
• Øget politi i gaderne, der kan håndhæve den megen støj, der kommer fra gaden.
• Krav om landstrøm, der kan mindske CO2-udledningen.
• Etablering af elbusser i hele byen (2A bliver til en elbus).
• Langtidsbusserne skal ud af byen, da de fungerer dårligt i Indre By. Et stort skiftested som

Hans Knudsens Plads.
• Cykelstierne skal udvides
• Delebiler skal fremmes
• Gratis offentlig transport fra p-pladser udenfor byen, så det gøres attraktivt at parkere udenfor

byen.
• Udenlandske investeringsfonde skal begrænses. I Berlin har kommunen f.eks. købt op mod 700

ejendomme, så ikke Blackstone sætter sig på hele markedet.
• Begrænse gennemkørselsmulighederne i Indre By.
• Indføre miljøzoner for både private og firmabiler.
• Flere målinger af trafikforurening, så borgere kan følge med i udviklingen.
• Der skal plantes flere træer. Af hensyn til luftforurening og imødegå klimaforandringerne.
• Øget begrønning af byens facader. 
• Udvikling af grønne områder i nye bydele.
• Etablering af en letbane, der kører uden om byen. 
• En havnetunnel vil kunne lede trafik uden om Indre By.
• Den støjdæmpende asfalt fungerer ikke tilstrækkeligt.
• Der skal ikke laves mere udeservering.
• Øget kontrol og øget konsekvens. Det gælder samtlige aspekter af det, der foregår i Indre By.
• Regler for udlejning kan alt for nemt omgås – udlejere kan benytte flere udlejningsplatforme. 

I bilaget ses

1. Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019
2. Uddrag af "Hvidbog for intern høring": Forvaltningens bemærkninger til Indre By Lokaludvalgs

høringssvar vedr. den interne høring i foråret 2019 om Verdensby med ansvar - Forslag til
Københavns Kommuneplan 2019

3. Skriftlige tilkendegivelser fra borgere i lokaludvalgets borgermøde den 4. september 2019 om
Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019. 
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter hvilke temaer og tilkendegivelser, lokaludvalgets
høringssvar om forslaget til kommuneplan skal indeholde.

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget beslutter hvilke målgrupper,
debatvognsarrangementet den 2. oktober 2019 skal fokusere på. Formandskabet har kort drøftet, om
arrangementet kun er for beboere i Indre By eller om det også skal rette sig mod pendlere og andre
brugere af Indre By som fx turister. Placeringen af arrangementet afhænger af hvilke målgrupper, det
har.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 40.000 kr. til borgermødet den 4. september 2019 og til
debatvognsarrangementet den 2. oktober 2019.

Videre proces

Se ovenfor.

Bilag

Link til Bliv Hørt-portalen:

https://blivhoert.kk.dk/hoering/verdensby-med-ansvar-forslag-til-kobenhavns-kommuneplan-2019

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede hvilke temaer og tilkendegivelser, lokaludvalgets høringssvar om
Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019 skal indeholde. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Bedre rammerne for cyklister skal indgå i høringssvaret.
• Lokaludvalget skal bemærke, at beskrivelsen vedr. Indre By på s. 60-61 indeholder

uvæsentlige problemstillinger, mens de væsentlige problemstillinger i det store hele ikke
omtales. De lokalplansager, der omtales, er igangsat og er derfor ikke væsentlige for
planlægningen af de næste 12 års udvikling i Indre By.

• Forvaltningens bemærkninger i Hvidbogen til fagudvalgene og lokaludvalgets høringssvar
i den interne høring viser, at processen for kommuneplanen er grebet forkert an. Det skal
påpeges i høringssvaret.

• Kommuneplanforslaget indeholder floskler og lægger ikke op til en kvalificeret debat eller
dialog. Forvaltningens bemærkninger i Hvidbogen til fagudvalgene og lokaludvalgets
høringssvar indeholder ingen argumentation. Det skal påpeges i høringssvaret.

• Forvaltningen burde indledningsvis have forholdt sig til, hvordan det er gået med at leve
op til Kommuneplan 2015.

Side 20



• Lokaludvalget bør påpege, at bebyggelsesprocenten ikke sættes ned nogen steder i
byen. Det fører til en dyrere by, og mellem linjerne er der tale om vækst.

• Lokaludvalget bør gå sit høringssvar i den interne høring igennem for at se, hvad der skal
gentages i høringssvaret i den offentlige høring.

• Lokaludvalgets høringssvar bør omfatte bemærkninger vedr. cykler, turisme, bevarende
lokalplaner, omtalen af Indre By på s. 60-61, nattelivet og behovet for en ydre metroring.

• Lokaludvalgets høringssvar bør udtrykke bekymring over kommuneplanens holdbarhed,
idet borgerne skal kunne stole på den. Kommunen bør være tilbageholdende med at
udarbejde tillæg til kommuneplanen.

• Lokaludvalget bør påpege, at kommuneplanprocessen er for låst. Processen afskærer
kommunen fra at indarbejde nye synspunkter, ligesom borgerne falder fra, når det viser
sig, at deres involvering i processen ikke gør en forskel.

• Lokaludvalgene burde i fællesskab skrive til politikerne om den beskedne lydhørhed i
forvaltningen over for fagudvalgene og lokaludvalgene.

• Man bør se på, om debatmøder er effektive og om de skaber engagement.
• Processen vedr. forslag til kommuneplan bør tages op på et møde mellem

lokaludvalgenes formænd og forvaltningen.
• Lokaludvalgets borgerdialog om forslaget til kommuneplan bør omfatte trafik, luft- og støj-

og visuel forurening.

2. På forslag fra Kjeld A. Larsen besluttede lokaludvalget at aflyse debatvognsarrangementet den
2. oktober 2019.

3. På forslag fra Kjeld A. Larsen besluttede lokaludvalget at gennemføre en
borgerpanelundersøgelse vedr. forslaget til kommuneplan 2019.

4. Lokaludvalget udpegede Jep Loft, Kjeld A. Larsen, Bent Lohmann, Niels Kongshaug og Anton
Skovle til sammen med sekretariatet at planlægge, gennemføre og konkludere på
borgerpanelundersøgelsen, idet sekretariatet skriver et udkast til spørgeskema.

Bilag
1. En verdensby med ansvar - forslag til Kommuneplan 2019
2. Uddrag af Hvidbogen for intern høring: Økonomiforvaltningens bemærkninger til Indre By
Lokaludvalgs høringssvar
3. Skriftlige tilkendegivelser i borgermødet den 4. september 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Områdetypen "Serviceerhverv" i kommune- og lokalplanlægningen (2019-0239603)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at spørge Erhvervsstyrelsen, om en kommune
kan detaljere begrebet "serviceerhverv" i sin planlægning, så det af en kommuneplan og af
lokalplaner fremgår, at et areal kun må anvendes til fx administration, liberalt erhverv, butik,
restaurant, natklub, hotel osv.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at han bliver bemyndiget til at spørge Erhvervsstyrelsen, om en kommune kan detaljere
begrebet "serviceerhverv" i sin planlægning, så det af en kommuneplan og af lokalplaner
fremgår, at et areal kun må anvendes til fx administration, liberalt erhverv, butik, restaurant,
natklub, hotel osv. 

Problemstilling

Københavns Kommunes beskrivelse af områdetypen "Serviceerhverv": 

"Serviceerhverv (S)

Områder til serviceerhverv

Områderne anvendes til serviceerhverv, såsom administration, liberale erhverv, butikker,
restauranter, hoteller, erhvervs- og fritidsundervisning, grundskoleundervisning samt håndværk og
andre virksomheder, der kan indpasses i området. Butikker tillades i overensstemmelse med
bestemmelser om detailhandel i de generelle bestemmelser.

Endvidere kan der indrettes kollektive anlæg og institutioner, samt andre sociale,
uddannelsesmæssige, kulturelle, sundheds- og miljømæssige servicefunktioner, der er forenelige
med anvendelsen til serviceerhverv.

Indtil 25 procent af etagearealet - i Indre By og på Christianshavn dog indtil 50 procent - kan
anvendes til boliger, fortrinsvis placeret i bebyggelsens øverste etager. Boligandelen gælder som
udgangspunkt for den enkelte ejendom. I lokalplaner kan boligandelen fastlægges for flere
ejendomme under ét.  

Erhverv, institutioner og lignende bør som hovedregel ikke indrettes over etager med beboelse.

I randbebyggelse i de udpegede bymidter og bydelscentre skal stueetagen normalt anvendes til
publikumsorienterede serviceerhverv.
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I lokalplaner kan der stilles krav om, at op til 25 % af boligetagearealet skal være almene boliger, i de
tilfælde hvor lovgivningens vilkår herfor er opfyldt.

I lokalplaner kan det bestemmes, at særskilte områder, bygninger eller bygningsdele anvendes til
boliger, institutioner, erhverv og fællesanlæg, herunder parkeringsanlæg.

Vær opmærksom på, at der er fastsat generelle bestemmelser om bl.a. boliger, parkering, friarealer,
støj, særlige bebyggelsesforhold m.v." 

Løsning

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at spørge Erhvervsstyrelsen, om en kommune kan
detaljere begrebet "serviceerhverv" i sin planlægning, så det af en kommuneplan og af lokalplaner
fremgår, at et areal kun må anvendes til fx administration, liberalt erhverv, butik, restaurant, natklub,
hotel osv.

Hensigten med spørgsmål et er at få klarlagt, om Københavns Kommunes definition af
områdetyper kan detaljeres, således at det sikres, at fx et butikslokale ikke overgår til at være en
natklub uden en forudgående lokalplanproces med offentlig høring.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Svaret fra Erhvervsstyrelsen kan eventuelt indgå i lokaludvalgets høringssvar vedr. forslaget til
kommuneplan, som lokaludvalget skal beslutte i mødet den 10. oktober 2019.

 

Bilag

1. Link til kommunens hjemmeside om rammer for lokalplanlægningen efter områdetype:

https://kp19.kk.dk/artikel/omraadetyper.

Beslutning
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Lokaludvalget bemyndigede formanden til at spørge Erhvervsstyrelsen, om en kommune
kan differentiere begrebet "serviceerhverv" i sin planlægning, så det af en kommuneplan og af
lokalplaner fremgår, at et areal kun må anvendes til fx administration, liberalt erhverv, butik,
restaurant, natklub, hotel osv.
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Tiltag mod overturisme (2019-0239611)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at skrive til erhvervsministeren, at der bør
udarbejdes en national strategi for turisme, som hindrer overturisme i København.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til erhvervsministeren, at der bør
udarbejdes en national strategi for turisme, som hindrer overturisme i København.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at tage initiativer og afdække muligheder for at få
en samtale mellem borgere og politikere i gang om, hvad vi vil med turismen.

 

Problemstilling

Såvel Lonely Planet som EU peger på, at København lider under overturisme. Se bilagene.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at skrive til erhvervsministeren, at der bør
udarbejdes en national strategi for turisme, som hindrer overturisme i København.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Erhvervsministerens svar kan eventuelt indgå i lokaludvalgets høringssvar vedr. forslaget til
kommuneplan, som lokaludvalget skal beslutte den 10. oktober 2019.

Den 16. september 2019 er Indre By Lokaludvalg vært for et fællesmøde for byens lokaludvalg om
turismen i København. Wonderful Copenhagen præsenterer turismeanalysen 10xCopenhagen.
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Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til erhvervsministeren, at der bør udarbejdes
en national strategi for turisme, som hindrer overturisme i København.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at tage initiativer og afdække muligheder for at få
en samtale mellem borgere og politikere i gang om, hvad vi vil med turismen, herunder
initiativer i forhold til ønsket om at sprede turismen til resten af Storkøbenhavn og Region
Hovedstaden.

Bilag
1. Lonely Planet-artikel 22. august 2019: Copenhagen alternatives - 5 best cities to escape the
crowds
2. Lonely Planet-artikel 21. august 2019: Is Copenhagen the latest city to fall victim to overtourism ?
3. European Parliament - Research for TRAN-Committee: Overtourism - Impact and possible policy
responses, oktober 2018. (Uddrag på papir, s. 170-172 om København)
4. Den nationale strategi for dansk turisme, september 2016 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Puljeansøgninger, september 2019 (2019-0129386)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 9 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til WeAct på en ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til konferencen ”Spred ordet”. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
konferencen ikke er offentlig tilgængelig.

2. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 14.300 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til 4
performances på Christian IV’s Børsbygning, som afholdes i Børsens foyer i oktober 2019.
Støtten øremærkes til leje af højtalere, PR og tryk materialer samt løn til lydtekniker og fotograf.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 16.300 kr., fordi det ikke vil støtte  løn til
arrangør.

3. At Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal give Dansk Standardpoesi tilsagn om 20.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen ”Karakter” eller om det skal give et afslag på
ansøgningen.  
Forestillingen spilles i Teatermuseet i Hofteatret ved Christiansborg Ridebane den 19.
december 2019, 17. januar 2020, 21. februar 2020, 20. marts 2020, 17. april 2020, 30. april
2020 og 31. maj 2020. Ansøgeren har søgt om 50.000 kr. til forestillingen.

4. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Christmas på en ansøgning om 50.000 kr.
af lokaludvalgets 2019-pulje til aktiviteten ”Juleudsmykning af Rosengården og Fiolstræde”.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter. 

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til koncerterne ”Musikforeningen på Folke Bernadottes Allé
Koncertsæson 19/20”, som afholdes fra den 8. september 2019 til den 5. april 2020 i Svenska
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Gustafskyrkan. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre
aktiviteter. 

6. At Indre By Lokaludvalg giver Arkikiddos tilsagn om 10.000 kr. til tre gratis workshops og en
udstilling under titlen ”My Favourite Playground: A series of family workshops and a Mini
Exhibition” i november 2019 Kulturhus Indre By.  Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 17.660 kr., da det ønsker at sprede sine midler. 

7. At Indre By Lokaludvalg giver Formidlerforeningen Viden om København tilsagn om 15.000 kr.
til aktiviteten ”Udebasen – læring i byens rum”, som afholdes i oktober og november 2019 i
Middelalderbyen og i Frederiksstaden. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på
30.000 kr., da det ønsker at sprede sine midler.

8. At Indre By Lokaludvalg giver The New Outlook – Den dansk-jødiske fredsbevægelse tilsagn
om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”Aldrig mere en Krystalnat –
Danmarks holdning til flygtninge”, som afholdes lørdag den 9. november 2019 på Kultorvet. 

9. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. til koncerten ”Beethovens septet i
arrangement for 11 blæsere med musikere fra Den Kongelige Livgardes Musikkorps”, som
afholdes den 1. oktober 2019 i Stærekassen.  Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb
på 20.500 kr., da det ønsker at sprede sine midler.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 9 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Spred ordet!

WeAct har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til konferencen ”Spred ordet”, som
afholdes den 27. oktober 2019 på Kosmopol Konferencecenter, hvor 75 kan ansøge om at deltage i
konferencen. Konferencen har til formål at transformere og inddrage unge mellem 25 – 35 år med
blandet religiøs, etnisk og kulturel baggrund i den offentlige debat. Der vil blive sat på fokus på
bekæmpelse af diskrimination af minoriteter gennem konflikthåndtering, forebyggelse og konstruktive
løsninger. Videre er det hensigten at skabe sammenhold og samarbejde mellem etniske og religiøse
minoriteter i København, og give dem redskaberne til at indgå i den offentlige debat. Desuden har
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konferencen også fokus på bekæmpelse af antisemitisme og islamofobi. Med videndeling, dialog og
inspiration skal konferencen styrke muligheden for at skabe positive forandringer, der fordrer et
tolerant og inkluderende samfund. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje og mad. Der
regnes med 15.000 kr. i entréindtægter. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at konferencen ikke er offentlig tilgængelig, da kun 75 har mulighed for at
deltage, og at disse udvælges på baggrund af indsendte ansøgninger. Sekretariatet mener på den
baggrund, at lokaludvalget ikke bør støtte konferencen.

Puljegruppens anbefaling 

Ingen støtte. Arrangementet er for en udvalgt (75 og man skal ansøge) skare.  

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til WeAct på en ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til konferencen ”Spred ordet”. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
konferencen ikke er offentlig tilgængelig. 

 

2. 4 performances på Christian IV’s Børsbygning

En borger har ansøgt om 16.300 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til forestillingerne ”4 performances
på Christian IV’s Børsbygning”, som afholdes i Børsens foyer i oktober 2019. Forestillingerne bliver
opført som en collage af stemmer, som taler sammen, taler i kor og blander fakta, fiktion og poesi.
Stemmerne fortæller historier fra Børsen om penge og økonomi på tværs af fortid, nutid og fremtid.
Forestillingerne har til formål at invitere interesserede ind i det ellers lukkede hus Børsen og gøre
historierne synlige og skabe dialog mellem kunstverdenen og erhvervslivet. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til leje af højtalere, løn, PR og tryk/materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefaling

Vi tildeler 14.300 kr., som er minus 2.000 kr. (= løn) af det søgte.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 14.300 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til 4
performances på Christian IV’s Børsbygning, som afholdes i Børsens foyer i oktober 2019. Støtten
øremærkes til leje af højtalere, PR og tryk materialer samt løn til lydtekniker og fotograf.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 16.300 kr., fordi det ikke vil støtte  løn til
arrangør.
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3. Karakter

Dansk Standardpoesi har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen
”Karakter”, som afholdes i Teatermuseet i Hofteatret ved Christiansborg Ridebane den 19. december
2019, 17. januar 2020, 21. februar 2020, 20. marts 2020, 17. april 2020, 30. april 2020 og 31. maj
2020. Forestillingen sætter fokus på den diagnosekultur, som er en del af vores hverdag og samfund.
Desuden skal forestillingen skabe en dialog om diagnoser i samfundet og hvordan diagnosticering
ofte er en ureflekteret del af hverdagen. Der vil være syv forestillinger, der involverer flere
kunstformer og en udstilling i museets udstillingsområde. De syv forestillinger vil hænge sammen
tematisk og visuelt, men er ikke bygget op kronologisk. Alle syv forestillinger bliver filmet og føjet til
udstillingen løbende. Udover forestillingerne og udstillingen udgives der også en bog ”Min virkelig har
ingen anciennitet”, der vil bestå af syv lyriske tegneserier, der udspringer fra forestillingen og
udstillingen. Det er gratis at deltage. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til materialer,
transport, forplejning, bog/ tryk og aftenarrangementer + fernisering.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefaling

Her var Puljegruppen ikke enige. To medlemmer af gruppen synes, at lokaludvalget skal give afslag
på ansøgningen. Ét medlem af gruppen synes, at lokaludvalget skal give tilsagn om 20.000 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal give Dansk Standardpoesi tilsagn om 20.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til forestillingen ”Karakter” eller om det skal give et afslag på
ansøgningen.  
Forestillingen spilles i Teatermuseet i Hofteatret ved Christiansborg Ridebane den 19. december
2019, 17. januar 2020, 21. februar 2020, 20. marts 2020, 17. april 2020, 30. april 2020 og 31. maj
2020. Ansøgeren har søgt om 50.000 kr. til forestillingen.

 

 
4. Juleudsmykning af Rosengården og Fiolstræde

Copenhagen Christmas har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til aktiviteten
”Juleudsmykning af Rosengården og Fiolstræde”, som afholdes i perioden fra den 16. november til
den 29. december. Formålet er at gøre København til en attraktiv juledestination, hvor flere
juleudsmykninger skal pryde gaderne i de mørke måneder og skaber en hyggelig stemning.
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til PR, tryk/ materialer og løn.  

Sekretariatets bemærkninger
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Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter juleudsmykningen.

Puljegruppens anbefaling 

Nej. Det er erhvervsstøtte.

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Christmas på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til aktiviteten ”Juleudsmykning af Rosengården og Fiolstræde”. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter. 

5. Musikforeningen på Folke Bernadottes Allé Koncertsæsonen 19/20

En borger har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til koncerterne ”Musikforeningen på
Folke Bernadottes Allé Koncertsæson 19/20”, som afholdes fra den 8. september 2019 til den 5. april
2020 i Svenska Gustafskyrkan, hvor der afholdes otte koncerter. Musikforeningen på Folke
Bernadottes Allé arrangerer unikke og intime koncerter, der spænder mellem barok og nykomponeret
musik. Koncertrækken tæller otte koncerter, der henvender sig til alle interesserede. Det er særligt
den femte koncert i rækken, der søges støtte til: ”Musikken i Marcel Prousts univers, Lyngby
Kammersolister”. Denne koncert afholdes den 9. november 2019. En eventuel støtte fra lokaludvalget
vil gå til lokaleleje, løn og honorarer til musikere. Der regnes med 40.000 kr. i entréindtægter til de
otte koncerter.  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten med en underskudgaranti.

Puljegruppens anbefaling 

Selv om det er et lille beløb, så sagde vi nej, da hele budgettet er løn og honorar.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 10.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til koncerterne ”Musikforeningen på Folke Bernadottes Allé Koncertsæson 19/20”, som
afholdes fra den 8. september 2019 til den 5. april 2020 i Svenska Gustafskyrkan. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter. 

 

6. My Favourite Playground: A series of family workshops and a Mini Exhibition

Arkikiddos har ansøgt om 17.660 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til tre gratis workshops og en
udstilling under titlen ”My Favourite Playground: A series of family workshops and a Mini Exhibition”,
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som afholdes den 2., 9 og. 16. november 2019 i Kulturhus Indre By og med en afsluttende
mini-udstilling. Formålet er gennem de tre workshops at skabe et rum, hvor børn i alderen fra 4 år
med deres familier kan udforske deres kreativitet og visioner og lave deres egen favorit legeplads i
først 2D og siden hen i 3D, som derefter vil blive udstillet. Workshoppen skal styrke og udfordre
børnenes kreativitet, og det er ligeledes et fokuspunkt at styrke det lokale sammenhold i og omkring
Nansensgade-kvarteret. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til arrangørløn, lokaleleje,
materialer, transport, forplejning, forberedelse af workshop og udstilling.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten. 

Puljegruppens anbefaling 

Vi synes, at det er et godt projekt. Vi indstiller, at lokaludvalget giver 10.000.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Arkikiddos tilsagn om 10.000 kr. til tre gratis workshops og en udstilling
under titlen ”My Favourite Playground: A series of family workshops and a Mini Exhibition” i
november 2019 Kulturhus Indre By.  Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 17.660 kr.,
da det ønsker at sprede sine midler. 

7. Udebasen – læring i byens rum

Formidlerforeningen Viden om København har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
aktiviteten ”Udebasen – læring i byens rum”, som afholdes i oktober og november 2019 i
Middelalderbyen og i Frederiksstaden. Projektet har til formål gennem 10 ture at udvikle udendørs
læringstilbud til skoleelever på skolernes mellemtrin. Læringstilbuddene tager udgangspunkt i byens
rum, bygninger og kunst for at styrke børnenes historiske bevidsthed, forståelse og identitet. Lærerne
på skolerne får tilbudt gratis adgang til læringsportalen med undervisningsforløbene i bydelen. I Indre
By vil det være turene ”Arven og Magten”, som tager afsæt i Christian IV’s bygninger samt byrummet
i Middelalderbyen og turen ”Kæder af Guld og Jern”, hvor området mellem Nyhavn og Nyboder
bruges til at fortælle om København i 1700-tallet, som der søges støtte til. De to ture henvender sig
børn i 4. - 6. klasse og beboere i bydelen. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå
til konceptudvikling, ekstern løn, honorarer, PR, tryk/ materialer og forplejning. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.    

Puljegruppens anbefaling 

Vi tildeler 15.000 kr.
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Formidlerforeningen Viden om København tilsagn om 15.000 kr. til
aktiviteten ”Udebasen – læring i byens rum”, som afholdes i oktober og november 2019 i
Middelalderbyen og i Frederiksstaden. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000
kr., da det ønsker at sprede sine midler.

8. Aldrig mere en Krystalnat – Danmarks holdning til flygtninge

The New Outlook – Den dansk-jødiske fredsbevægelse har ansøgt om 5.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til arrangementet ”Aldrig mere en Krystalnat – Danmarks holdning til flygtninge”, som
afholdes lørdag den 9. november på Kultorvet. Arrangementet henvender sig til alle interesserede og
har til formål at mindes krystalnatten i 1938 samt at sætte fokus på Danmarks holdning til flygtninge.
Der vil være taler og musik ligesom publikum vil markere dagen med fakler. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til scene og lyd, fakler, musikerhonorarer, flyers blomster til optrædende og
KODA.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.  

Puljegruppens anbefaling 

Uanset, at det er et tilbagevendende arrangement, fandt vi det vigtigt undtagelsesvis at bevillige det
beskedne beløb.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver The New Outlook – Den dansk-jødiske fredsbevægelse tilsagn
om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”Aldrig mere en Krystalnat – Danmarks
holdning til flygtninge”, som afholdes lørdag den 9. november 2019 på Kultorvet.

 

9. Beethovens septet i arrangement for 11 blæsere med musikere fra Den Kongelige Livgardes
Musikkorps.

En borger har ansøgt om 20.500 kr. af lokaludvalgets 2019-puljen til koncerten ”Beethovens septet i
arrangement for 11 blæsere med musikere fra Den Kongelige Livgardes Musikkorps”, som afholdes
den 1. oktober 2019 i Stærekassen. 11 musikere fra Den Kongelige Livgardes Musikkorps vil opføre
et af musikhistoriens mest betydende værker for det københavnske publikum, som har interesse for
klassisk musik. Værket blev skrevet i 1800-tallet og er meget sjældent blevet opført.
Koncerten har desuden til formål, at skabe dialog i bydelen og vise hvad musikkorpset kan
indendørs. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til ekstern løn/ honorarer, PR, tryk/ materialer,
forplejning og brandvagt.
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Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten.  

Puljegruppens anbefaling 

Vi var lidt forvirrede over tallene, og syntes, at over 20.000 for én koncert var i overkanten og
funderede over, om der kunne blive tale om flere koncerter. Ligeledes fandt vi udgifterne til honorar
store. En mail om disse ting blev besvaret med, at honorarudgifterne var tariffen til musikerne ved
selve koncerten, regnefejlen blev opklaret, men spørgsmålet om flere koncerter blev ikke besvaret.
Herefter enedes vi om at indstille 10.000 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. til koncerten ”Beethovens septet i
arrangement for 11 blæsere med musikere fra Den Kongelige Livgardes Musikkorps”, som afholdes
den 1. oktober 2019 i Stærekassen.  Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 20.500 kr.,
da det ønsker at sprede sine midler.

  

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger i 2019 er på 300.000 kr. og lokaludvalget har hidtil
disponeret 184.671 kr. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere 54.300 kr.
af 2019-puljen.

Der er endnu ingen ramme for 2020, men lokaludvalget har indtil videre disponeret for 30.000 kr. af
2020-puljen til puljeansøgninger.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til WeAct på en ansøgning om 30.000
kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til konferencen ”Spred ordet”. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at konferencen ikke er offentlig tilgængelig.
    

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 14.300 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til 4 performances på Christian IV’s Børsbygning, som afholdes i
Børsens foyer i oktober 2019. Støtten øremærkes til leje af højtalere, PR og tryk materialer
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samt løn til lydtekniker og fotograf. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 16.300
kr., fordi det ikke vil støtte  løn til arrangør.
    

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at give Dansk Standardpoesi tilsagn
om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til forestillingen ”Karakter”. Støtten øremærkes til
ansøgerens budgetpost "Materialer (finér, tekstiler, maling)". Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det ikke ønsker at støtte de øvrige poster i ansøgerens
budget.
    

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Copenhagen Christmas på en
ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til aktiviteten ”Juleudsmykning af
Rosengården og Fiolstræde”. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine
penge på andre aktiviteter. 

   
5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om

10.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til koncerterne ”Musikforeningen på Folke Bernadottes
Allé Koncertsæson 19/20”, som afholdes fra den 8. september 2019 til den 5. april 2020 i
Svenska Gustafskyrkan. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge
på andre aktiviteter. 
    

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Arkikiddos tilsagn om 10.000 kr. til tre
gratis workshops og en udstilling under titlen ”My Favourite Playground: A series of family
workshops and a Mini Exhibition” i november 2019 Kulturhus Indre By.  Lokaludvalget støtter
ikke med det ansøgte beløb på 17.660 kr., da det ønsker at sprede sine midler. 
    

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Formidlerforeningen Viden om København
tilsagn om 15.000 kr. til aktiviteten ”Udebasen – læring i byens rum”, som afholdes i oktober og
november 2019 i Middelalderbyen og i Frederiksstaden. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 30.000 kr., da det ønsker at sprede sine midler.
    

8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give The New Outlook – Den dansk-jødiske
fredsbevægelse tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”Aldrig mere
en Krystalnat – Danmarks holdning til flygtninge”, som afholdes lørdag den 9. november 2019
på Kultorvet. 

   
9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 10.000 kr. til koncerten

”Beethovens septet i arrangement for 11 blæsere med musikere fra Den Kongelige Livgardes
Musikkorps”, som afholdes den 1. oktober 2019 i Stærekassen.  Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 20.500 kr., da det ønsker at sprede sine midler.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Lokaludvalgets Puljegruppe (2019-0238697)

Indre By Lokaludvalg skal udpege medlemmer til lokaludvalgets puljegruppe.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger medlemmer til lokaludvalgets Puljegruppe.

Problemstilling

Lokaludvalgsmedlem Dorthe Lindberg træder den 1. oktober 2019 ud af lokaludvalget og dermed
også ud af lokaludvalgets puljegruppe. Puljegruppen består herefter af lokaludvalgsmedlemmerne
Lean Milo og Gunna Starck samt suppleant Lis Langsø.

Puljegruppens opgave er at komme med anbefalinger til lokaludvalget vedr. borgernes
ansøgninger om økonomisk støtte fra lokaludvalget til aktiviteter i Indre By.

Løsning

Lean Milo, Gunna Starck og Lis Langsø fortsætter i Puljegruppen. Formanden foreslår, at
Puljegruppen får flere medlemmer. Man skal være medlem af lokaludvalget eller være suppleant for
at kunne være med i Puljegruppen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Puljegruppen holder møde fem gange om året.

Beslutning

Lokaludvalget udpegede Steen Juhl Olesen og Jep Loft til at deltage i kommende møder i
lokaludvalgets Puljegruppe.
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11.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0240196)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet

• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen
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• Godsnetværket

• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken

• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

 

 

Beslutning
Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen oplyste, at i mødet den 4. september 2019 drøftede arbejdsgruppen

• opgaver for de studerende fra Worchester Polytechnic Institute, som Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn samarbejder med

• Teknik- og Miljøforvaltningens cykelredegørelse 2019
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• et ønske om aktindsigt i sagen om parkeringsanlæg på Dantes Plads, særligt vedr.
beslutningen om ikke at udarbejde en lokalplan for området

• forslaget til kommuneplan
• det forhold, at Bynet igangsættes den 13. oktober 2019
• behovet for små elektriske busser til at betjene de dele af Indre By, der ikke er dækket af

Bynet.

Arbejdsgruppens næste møde er den 3. oktober 2019.

 

Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

Sally Mountfield oplyste, at arbejdsgruppen har møde den 18. september 2019 kl. 19.30, hvor man
bl.a. skal tale om det fremtidige arbejde.
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12.  B-sag: Borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner, fritidsinstitutioner
og på skoler i Indre By (2019-0239601)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte en borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner,
fritidsinstitutioner og på skoler i Indre By.    

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til sammen med sekretariatet at planlægge og
gennemføre en borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner,
fritidsinsittutioner og på skoler i Indre By.

Problemstilling

Økonomien i institutionerne er sådan, at de må holde sommerlukket.

Der er et forholdsvis stort antal privatskoler i Indre By.

Løsning

Formanden foreslår, at han sammen med sekretariatet planlægger og gennemfører en
borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner, fritidsinstitutioner og på skoler i Indre
By. Hensigten er at tage temperaturen på børnefamilierne og dermed få afdækket, hvor der er plads
til forbedring af kommunens service over for Indre Bys børn og deres forældre.

Analysen af svarene kan eventuelt føre til, at lokaludvalget kan dokumentere overfor Børne- og
Ungdomsforvaltningen, at selv små ændringer i måden, børneinstitutionerne, fritidsinstitutionerne og
folkeskolerne drives på, har stor virkning for børnene og deres familier.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Borgerpanelundersøgelsen gennemføres i november 2019, så lokaludvalget kan tage stilling til
resultaterne i mødet den 12. december 2019.
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I oktober 2019 omtales muligheden for at deltage i borgerpanelundersøgelsen i lokaludvalgets
nyhedsbrev og på lokaludvalgets hjemmeside og facebookside.

 

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til sammen med sekretariatet at planlægge og gennemføre
en borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner, fritidsinstitutioner og på skoler i Indre
By.
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13.  B-sag: Status på lokaludvalgets pulje, september 2019 (2019-0240229)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning - se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning - se
bilaget.

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning.

 

Bilag
1. Økonomioversigt
2. Støttede aktiviteter
3. Borgerdialogaktiviteter
4. Egne projekter

Side 42



INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, september 2019 (2019-0240261)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1.  at Indre By Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning
jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Flere har henvendt sig til lokaludvalget siden lokaludvalgets møde den 15. august 2019.

Løsning

1. Støj fra selskabslokale

Med mail den 11. august 2019 skrev en borger, at hun oplever nogle nye selskabslokaler i
Borgergade som et problem, da der ofte er selskaber på hverdage, der forsamles store støjende
grupper foran lokalerne (rygerne og andre som skal have frisk luft) og at der spilles meget høj musik,
når der holdes fest i weekenden.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 14. august 2019, at flere har henvendt sig om støjgener fra
selskabslokalerne, hvorfor forvaltningen snarest vil tage kontakt til virksomheden, med henblik på at
finde en løsning.

Forvaltningen opfordrede borgeren til at kontakte Støjvagten, hvis hun på et senere tidspunkt igen
oplever støjgener fra selskabslokalerne. 

 

2. Nikolaj Plads

Med mail den 23. juli 2019 skrev en borger, at  der på Nikolaj Plads og mange andre steder
"møbleres" overdrevent, bl.a.. med dekorationsgenstande, fx med "øl"- eller "vintønder", samt  -
blomsterkummer og kunstige buske eller træer ved indgangene til caféerne.  Han nævnte også, at
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der visse steder er "stemningsgivende" højttalermusik. Han gav udtryk for, at det er synd, at en dejlig
by som København er ved at udvikle sig til et trivielt forlystelsescenter, hvor der er rodet og snavset
over det hele.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 16. august 2019, at forvaltningen er opmærksom, på at
der på Nikolaj Plads har været visse udfordringer ved udeserveringerne henover sommeren. Der i år
er kommet to restauratører, som deler arealet midt på pladsen og denne nye situation har krævet lidt
tilvænning og tilrettelser.

Forvaltningen har derfor henover sommeren ført tilsyn på Nikolaj Plads. Bl.a. den 11. juli 2019 har
man haft kontakt til alle tre restauratører på pladsen og gjort opmærksom på, at alle opstillinger skal
rettes ind på de tilladte serveringsarealer og der skal ryddes op i de alt for store mængder inventar.
Restauratørerne har klart tilkendegivet, at de straks vil bringe dette i orden.

Forvaltningen oplyste desuden, at i henhold til forskrift for indretning og drift af restaurationer i
København må restaurationer ved almindelig drift, ikke afspille musik udendørs på offentligt areal.
Undtaget er dog musik hvor der er givet en særskilt kommunal tilladelse.

Endelig oplyste forvaltningen, at der hurtigst muligt vil blive et opfølgende tilsyn på Nikolaj Plads.

 

3. Busholdepladsen i Ingerslevsgade

Med mail den 19. august 2019 orienterede en borger om de kaotiske forhold i Ingerslevsgade, hvor
langtursbusser har stoppested.

Vesterbro Lokaludvalgs sekretariat svarede samme dag borgeren, at Vesterbro Lokaludvalgs Teknik-
og Miljøudvalg vil drøfte problematikken på deres møde den 29. august. Sekretariatet oplyste
desuden, at det er planen, at der skal etableres en ny busterminal under Dybbølsbro, men at det er
uvist, hvornår det sker. 

 

4. Østerport

Med mail den 29. august 2019 til Østerbro Lokaludvalg foreslog en borger, at man for den kommende
plads mellem Østerport Station og metropladsen på Oslo Plads tænker meget mere grønt og fx
planter træer og blomster.

Indre By Lokaludvalgs sekretariat har været i kontakt med borgeren og talt med lokaludvalgets
formandskab om forslaget. Det er aftalt, at sekretariatet i første omgang beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om at forholde sig til det.

 

5. Luftforurening på Østerbro

Side 44



Med mail den 6. september 2019 har formanden for Østerbro Lokaludvalg oplyst, at Østerbro
Lokaludvalg i samarbejde med Det Økologiske Råd har udført målinger af luftforureningen fem
forskellige steder på Østerbro:

• Vordingborggade (ved banen)
• Lyngbyvej/Jagtvej-krydset
• Østerbrogade (mellem Nygårdsvej og Svanemøllen St.)
• Østbanegade (mod Østerport St.)
• Strandboulevarden (ved svinget omkring Middelfartgade).

Østbanegade ligger i Indre By Lokaludvalgs område. Sekretariatet vil svare, at Indre By Lokaludvalg
bliver orienteret om målingerne. I bilaget ses rapporten med målingerne.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Bilag
1. Luftforurening med partikler fra vejtrafik på Østerbro, Det Økologiske Råd, september 2019 (ikke
på papir)
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15.  Meddelelser (2019-0240238)

Beslutning
Grej til affaldsindsamling

Bent Lohmann oplyste, at han vil bede de andre lokaludvalgs formænd om at godkende et brev
til Teknik- og Miljøforvaltningen om, at forvaltningen skal stoppe med at henvise folk til Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn og til lokaludvalgets sekretariat, der vil låne grej til
affaldsindsamling. Lokaludvalgenes formænd har aftalt, at grejet kun udlånes til lokaludvalgenes og
Miljøpunkternes affaldsindsamlingsarrangementer, da der hverken er ressourcer til at administrere en
udlånsordning eller til at rengøre og vedligeholde grejet. Teknik- og Miljøforvaltningen overdrog grejet
til lokaludvalgene, efter at Teknik- og Miljøudvalgets beslutning om ikke at understøtte frivillighed,
bl.a. nedlæggelsen af stillingen som frivillighedskoordinator, blev gennemført.

Studerendes projekter for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Bent Lohmann oplyste, at til lokaludvalgets møde den 10. oktober 2019 kommer der to hold
studerende og fortæller om deres arbejde med hhv. luftforurening og med facadebeplantning.

Sekretariatet

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalgets sekretariat har kontor på Rådhuset, indtil det har fundet et
andet sted at være.

Jan Frederik Hansen bad om en drøftelse af dette i lokaludvalgets møde den 10. oktober 2019.

 

Kommende arrangementer

Bent Lohmann omtalte lokaludvalgets kommende møder:

• Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om skybrudsprojekt for Skt. Jørgens Sø, 16.
september kl. 17.30-19.00.

• Fællesmøde for lokaludvalg om turisme, 16. september kl. 19.30-21.30.
• Borgermøde om butikslejemarkedet, 19. september kl. 19.30 – 21.00.
• Dialogmøde om mega-events, 23. september kl. 19.30 – 21.00.
• Borgermøde om Dantes Plads: 7. oktober kl. 19.30 – 21.30.
• Nabomøde om Laksegade-kvarteret og området ved Nikolaj Plads,24. oktober kl.

19.30-21.00.
• Møde med teknik- og miljøborgmesteren, 30. oktober kl. 17.00-18.00.
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16.  Eventuelt

Beslutning
Intet.

 

______________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.35 og sluttede kl. 22.47.

 

Om dagsordenen

Dagsordenens punkter blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
12. Borgerpanelundersøgelse om forholdene i børneinstitutioner, fritidsinstitutioner og på skoler i
Indre By
13. Status på lokaludvalgets pulje, september 2019
14. Henvendelser til lokaludvalget, september 2019
T 1. Hotel i Købmagergade
3. Cykelredegørelse 2019
4. Høringssvar om forsøg med natteværter i Indre By
5. Strategi for Middelalderbyen og de omkringliggende kvarterer
6. Drøftelse af Verdensby med ansvar - Forslag til Københavns Kommuneplan 2019
7. Områdetypen "Serviceerhverv" i kommune- og lokalplanlægningen
8. Tiltag mod overturisme
9. Puljeansøgninger, september 2019
10. Lokaludvalgets Puljegruppe
11. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
T 2. Kommunens arkitekturpolitik
15. Meddelelser
16. Eventuelt.

 

Deltagere i mødet
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Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann
Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen
Tivolis Venner Jep Loft
Foreningen til fremme for facadebeplantning Niels Kongshaug
A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle
Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
Natteravnene i City Ulla Ekberg
KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen
Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield
Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik T. Ohlsen
Gammelholm Beboerforening Ole Bang
Bo Bedre Bedst Susan Brinck
Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen
Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen
Konservativt Folkeparti Peter Stakemann
Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen
Venstre Linda Steen Munch
Enhedslisten Gunna Starck

 

Fraværende med afbud

Marietta Bonnet. I stedet deltog hendes 1. suppleant Niels Kongshaug.
Dorthe Lindberg. I stedet deltog hendes 1. suppleant Lars Vedel Jørgensen.
Jens Erik Frandsen. I stedet deltog hans 1. suppleant Linda Steen Munch.
Jens Vexø og hans suppleant.
Lean Milo og hans suppleant.
Lise Smørum. Hun har ingen suppleant.

Fraværende uden afbud

Hannibal C. Holt

Fraværende i mødet

Peter Stakemann forlod mødet kl. 21.20 under behandlingen af dagsordenens punkt 4.

________________________________________________________________________________________________________

NÆSTE MØDE

Næste møde i Indre By Lokaludvalg er den 10. oktober 2019 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus,
Løvstræde 6.
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